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Viittaus 
 

 
Kommentit perusteluineen (ja mahdollinen  
muotoiluehdotus) 

 
Finanssivalvonnan vastaus 
 

 

Yleiset kommentit 
 

 
Kuntarahoitus Oyj katsoo, että hyvinvointialueiden 
rahoituksen turvaaminen on keskeinen uudistuksen 
toteutumisen onnistumista tukeva elementti, ja pitää 
hyvinvointialueille annettavaa nollariskipainoa erit-
täin kannatettavana. Kuntarahoitus toteaa myös, 
että tulkintaa tukee hyvinvointialueiden konkurssi-
kelvottomuus ja sote-lainsäädännössä valtiolle ase-
tettu viimekätinen vastuu hyvinvointialueiden rahoi-
tuksesta. Tulkinta on Kuntarahoituksen mukaan eri-
tyisen tärkeä, koska malli selkeyttää ja tasapainot-
taa kuntien ja hyvinvointialueiden aseman vakava-
raisuusriskiluokitusmielessä kuntien yhteisen va-
rainhankintajärjestelmän asiakkaina ja varmistaa 
sen, että Kuntarahoitus voi toimia hyvinvointialuei-
den rahoittajana turvaten osaltaan sote-sektorin tar-
peellisten investointien toteutusta, maksuvalmiutta 
ja rahoituksen jatkuvuutta. 
 
Kuntien takauskeskus katsoo tulleensa omassa sel-
vitystyössään tässä esitettyä vastaavaan päätel-
mään hyvinvointialueiden riskipainosta. Se pitää Fi-
nanssivalvonnan esittämää kantaa riskipainosta 

 
Kommenttien perusteella esitetyt MOK-muutokset ovat tervetulleita, eikä muu-
tosesitystä tarvitse muokata annettujen lausuntojen perusteella. 
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korostuneen merkityksellisenä, sillä sen vahvistami-
nen turvaisi sosiaali- ja terveystoimen rahoituksen 
nykytilan jatkuvuuden ja edelleen kytkee näiden toi-
mintojen rahoituksen kehittyvään Euroopan pank-
kiunioniin suotuisimmalla mahdollisella tavalla. 
 
Valtiovarainministeriö katsoo, että ehdotetut muu-
tokset ovat perusteltuja. 
 
Suomen pankki ja Finanssiala ry totesivat, että niillä 
ei ole asiasta lausuttavaa. 
 
 

 


